

Buletin

e-ISSN: 2600-8289

ACIS

Zulhijjah - Muharram 1443 - 1444/ Julai 2022

Falsafah Keris Warisan Melayu

Susah sangat ke
menyawit?

Bengkel Penulisan
AKRAB

Kenapa Menuntut Ilmu itu
Penting Dalam Islam?

eISSN 2600-8289



9 772600 828001

Susah sangat ke “menyawit”?

Oleh:

Hisam Satari

Pensyarah Kanan, Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan, Kampus Kuala Pilah

Khazanah Research Institute (KRI) mendapati sektor kelapa sawit antara yang paling terdedah kepada masalah pengurangan tenaga buruh disebabkan oleh beberapa faktor terutamanya pandemik COVID-19. Di Malaysia, sektor perladangan sawit dipelopori generasi yang berusia rata-rata dalam lingkungan 55 tahun ke atas di mana ia bergantung dengan tenaga kerja asing dalam menguruskan hasil tanaman mereka. Penyertaan golongan belia dalam sektor perladangan kelapa sawit tidak memberangsangkan berbanding di sektor lain. Hal ini kerana, masyarakat menganggap sektor perladangan sawit sebagai kerjaya pilihan kedua selepas sektor pembuatan dan sektor kerajaan. Alzahrin (2021).

Kajian Kamaruddin et al. (2016) dan Hashim et al. (2019) menyatakan bahawa antara faktor utama yang menyebabkan belia tempatan menolak penglibatan mereka dalam industri ini adalah persepsi negatif mereka terhadap persekitaran tempat kerja yang tidak menarik, kotor dan mempunyai risiko kemalangan kerja yang tinggi berbanding sektor-sektor pekerjaan yang lain. Tambahan pula, faktor ganjaran yang diterima dan gaji yang rendah juga menyebabkan golongan belia kurang memilih sektor pertanian dalam pemilihan kerjaya mereka (Abdul Aziz & Norhlilmatun Naem, 2013, Ayob et al., 2015 serta Hashim et al., 2019). Oleh itu, hal ini jelas membuktikan bahawa sekiranya ganjaran yang diberikan adalah tinggi dan lumayan maka ianya mampu membantu meningkatkan minat golongan belia untuk menceburi sektor perladangan sebagai kerjaya pilihan.

Selain itu, pelajar di kawasan bandar juga berpendapat bahawa sektor kelapa sawit bukan bidang yang menawarkan pendapatan yang lumayan (Maros et al., 2019). Saad et al. (2016) pula menyatakan bahawa bagi mengekalkan tenaga buruh sedia ada dalam kalangan belia dalam sektor perladangan kelapa sawit, persepsi mengenai pendapatan yang tidak lumayan apabila bekerja di sektor ini perlu diubah. Hasil dapatan kajian ini boleh membantu majikan di sektor perladangan kelapa sawit untuk lebih terbuka memberikan tawaran pendapatan yang lebih lumayan kepada pekerja tempatan, khususnya golongan belia. Hal ini kerana, sekiranya mengambil kira kos untuk mengupah dan mengambil tenaga kerja asing juga memerlukan kos yang tinggi dan sangat terhad. Selain itu, faktor lokasi sektor perladangan kelapa sawit yang tertumpu di kawasan luar bandar juga menyebabkan belia tidak bersedia untuk bekerja di sektor ini. Pekerja tempatan melihat secara negatif tentang lokasi perladangan kelapa sawit yang terletak di luar bandar apabila terhad dari kemudahan-kemudahan seperti capaian internet.



Jika ada remaja sedang mencari peluang pekerjaan, adakah kerja sebagai pemetik kelapa sawit akan menjadi pilihan? Cuba tanya anak-anak remaja lepasan SPM apakah kerjaya pilihan mereka? Cuba tanya ibu bapa yang ingin menerima menantu lelaki, apakah yang ada dalam benak fikiran bila anak perempuannya memilih untuk hidup dengan seorang pemetik kelapa sawit? Barangkali dahinya berkerut, matanya masuk ke dalam menumpukan pemikirannya apakah akan jadi pada anaknya nanti. Terdapat pelbagai hal dan isu berkaitan dengan perihal kerjaya pemetik kelapa sawit yang menjadi faktor penghalang di zaman sekarang. Kita bukan lagi hidup di zaman ibu bapa kita pada era 50 tahun yang lalu. Seorang lelaki yang kerjanya sekadar mengambil upah membuat parit dan mengupas kelapa tapi mampu menyara keluarga dengan bilangan anak lebih dari 5 orang. Malah, ia lebih membuatkan kita terdiam apabila dengan usaha itu mampu membeli tanah seluas 3 ekar hanya dengan kudrat dan azam yang kuat. Di mana tanah 3 ekar itu sekarang setelah orang itu meninggal dunia? Ia ada pada generasi yang seterusnya yang sudah tidak mahu lagi menghirup bau peluh yang bercucuran kerana kepenatan memetik kelapa sawit. Ia rela diupahkan kepada warga asing yang terpaksa dibahagi hasilnya kepada dua pihak. Generasi sekarang hanya melihat pada mata benda dan kesenangan di hadapan mata. Cuba kita renung pada sisi lain yang sebenarnya tersirat rahsia yang tersembunyi berkaitan kerja yang dikatakan kotor dan berat ini.

Seorang pekerja kebun atau ladang kelapa sawit akan bangun seawal pagi untuk melakukan persediaan bekerja, ia akan bersarapan terlebih dahulu dan adakalanya akan membawa bekalan makanan atau minuman yang secukupnya. Keletihan dari urat kaki sehingga urat kepala akan memastikan pengambilan minuman yang maksimum diambil. Kekuatan tangan untuk membuang pelepah dan menjatuhkan buah sawit memerlukan tenaga lengan dan pergelangan tangan, setelah buah jatuh dan pelepah terpotong, ia perlu diangkat untuk disusun di sebelah antara pokok, buah perlu diangkat untuk diletakkan di tepi jalan bagi memudahkan urusan pengumpulan di jalan besar bagi operasi pemunggahan ke atas lori.

Sekali lagi kekuatan kaki, lengan, posisi pinggang dan urat perut harus selari untuk mengangkat setandan kelapa sawit yang beratnya lebih dari 5 kilogram. (Penulis biasa mengangkat setandan sawit dengan anggaran berat 25 kilogram). Bagi buah yang lerai daripada tandannya, ia perlu dikutip, operasai mengutip memerlukan kekuatan tangan serta

pinggang kerana ia perlu dilakukan dalam keadaan mencangkung. maka operasi ini berlanjutan sehingga keseluruhan pokok sebanyak lebih daripada 150 batang bagi keluasan 3 ekar tanah. Seterusnya bila sudah selesai operasi memetik dan membersihkan batang pokok, operasi mengangkat tandan sawit dari dalam kebun ke jalan besar pula lakukan dengan menggunakan motosikal atau kereta sorong. Sudah tentu kekuatan tangan serta kaki sangat diperlukan bagi menjalankan kerja ini. Dalam menjalankan kerja memetik serta mengangkat tandan sawit, seluruh kekuatan tubuh dari tapak kaki sehingga mata perlu sentiasa fokus kerana bila-bila masa buah atau pelepah yang dipotong terkadang tersasar mengenai tubuh pemetik.

Kerjanya berat, kotor dan meleihkan tetapi ia memberi nilai kesihatan yang sangat bernilai. Bagi generasi muda sekarang, kita tidak menghalang mereka memilih kerjaya yang lebih terjamin serta menyenangkan. Bagi mereka yang ingin menjadikan kerjaya pemetik kelapa sawit sebagai satu-satunya kerjaya pilihan, anda harus memilih kerja di ladang kerana keluasannya lebih besar dan upahnya juga lebih lumayan. Manakala yang hanya mempunyai keluasan yang sedikit, pilihlah kerjaya idaman masing-masing namun disarankan untuk peruntukkan juga masa memetik pada hujung minggu dua kali sebulan atau sekali sebulan. Dengan ini maka kebergantungan pada pekerja asing dapat dikurangkan dan hasil kebun sentiasa mengalir walaupun sedikit. Kelapa sawit adalah komoditi yang tahan lasak, sekali ia hidup ia akan tetap berbuah, jika ingin buah yang berkualiti tiada jalan lain kecuali dengan membaja sekerap 2 kali setahun dengan baja yang sesuai dengan jenis tanah ia ditanam. Jika kita melabur lebih, maka pulangnya juga lebih. Peribahasa ada menyebut, alah bisa tegal biasa.

Cuba dahulu, mungkin badan kita akan sengal-sengal dan terkadang akan mengakibatkan demam, tapi jangan risau, ia hanya sekadar ingin membiasakan urat-urat tubuh yang belum terbiasa. Lakukan sekali lagi, in sya allah bila tubuh sudah serasi maka inilah kerja yang menyihatkan. Anda tidak perlu berjoging atau ke gimnasium untuk bersenam, inilah rahsia kenapa generasi ayah-ayah kita sihat dan tiada masalah kesihatan yang kronik, bahkan mereka akan merasa tidak selesa apabila tidak menghidu bau peluh yang keluar dari tubuh mereka.

Rujukan

Kamaruddin, R., Amizi, M., Abdullah, N., Ali, J., & Aznor, S. (May

21 - 22, 2016). Job satisfaction among Malaysia youth working in the oil palm plantation sector: Analysis of attraction and repulsion factors. Paper presented at the Proceedings of the 3rd Kuala Lumpur International Agriculture, Forestry and Plantation, Hotel Putra, Kuala Lumpur, Malaysia dlm Hasmiza Desa1* , Er Ah Choy2. Faktor Pemilihan Kerjaya dalam kalangan Belia di Sektor Perladangan Kelapa Sawit. Malaysian Journal of Social Sciences and Humanities (MJSSH) (e-ISSN : 2504-8562) 2022, Volume 7, Issue 6, e001576

- Hashim, F., Bakar, K. A., & Stapa, S. H. (2019). Sikap dan motivasi generasi muda terhadap industri minyak kelapa sawit. *E-Bangi Journal of Social Sciences and Humanities*, 16(4), 1-17. Malaysia dlm Hasmiza Desa1* , Er Ah Choy2. Faktor Pemilihan Kerjaya dalam kalangan Belia di Sektor Perladangan Kelapa Sawit. *Malaysian Journal of Social Sciences and Humanities (MJSSH)*
- Abdul Aziz, A., & Norhlilmatus Naem, S. (2013). Factors that influence the interest of youths in agricultural entrepreneurship. *International Journal of Business and Social Science*, 4(3), 1-15. Malaysia dlm Hasmiza Desa1* , Er Ah Choy2. Faktor Pemilihan Kerjaya dalam kalangan Belia di Sektor Perladangan Kelapa Sawit. *Malaysian Journal of Social Sciences and Humanities (MJSSH)*
- Ayob, M. A., Abdullah, N., Ali, J., & Kamaruddin, R. (2015). Perception of local youth in Sabah towards career in oil palm plantation. *The Asia Pacific Journal of Advanced Business and Social Studies*, 1(1), 239-246. Malaysia dlm Hasmiza Desa1* , Er Ah Choy2. Faktor Pemilihan Kerjaya dalam kalangan Belia di Sektor Perladangan Kelapa Sawit. *Malaysian Journal of Social Sciences and Humanities (MJSSH)*
- Maros, M., Shaari, A. H., & Choy, E. (2019). Sikap belia dalam industri sawit di Malaysia: Satu kajian keperluan. *Akademika*, 89(1), 175-189. Malaysia dlm Hasmiza Desa1* , Er Ah Choy2. Faktor Pemilihan Kerjaya dalam kalangan Belia di Sektor Perladangan Kelapa Sawit. *Malaysian Journal of Social Sciences and Humanities (MJSSH)*
- Saad, S., Selvadurai, S., Isnin, M. K. A., Basaruddin, N. H., & Mansor, N. H. (2016). Sustainability of youth involvement in palm oil sector. *International Journal of Management and Applied Science*, 2(10), 89-93. Malaysia dlm Hasmiza Desa1* , Er Ah Choy2. Faktor Pemilihan Kerjaya dalam kalangan Belia di Sektor Perladangan Kelapa Sawit. *Malaysian Journal of Social Sciences and Humanities (MJSSH)*
- Alzahrin Alias.2021. Khazanah Research.Berita harian.